
Salut no creu que la nova subvariant alteri lÕestrat�gia

Argimon assenyala que lÕabordatge actual de la covid no �s sostenible per

a lÕatenci� prim�ria

La velocitat de transmissi� baixa dÕ1 per primer cop en setmanes per�

augmenten els ingressos

El conseller de Salut, Josep Maria Argimon, durant

lÕentrevista ACN.

LÕaparici� de la subvariant BA.2 de lÕ�micron, anomenada

silenciosa perqu� �s m�s dif�cil de detectar amb la PCR, no far�

canviar en principi els plans que t� el depar tament de Salut en la

gesti� de la covid per a la primavera. Aix� ho va manifestar el

conseller de Salut. Josep Maria Argimon, en una entrevista ahir a

lÕAg�ncia Catalana de Not�cies. La major transmissibilitat de la BA.2

podria generar Òm�s complicacionsÓ en la vida quotidiana, va

apuntar el conseller, que va afegir que Òsegons els primers indicis,

no �s m�s greuÓ. Aix� s�, el coronavirus ha donat Òmoltes lli�onsÓ i

ÒvoltesÓ des de lÕinici, va recordar. Argimon considera que lÕabordatge que sÕha fet f ins ara de la covid Òno �s

sostenibleÓ ni per a lÕatenci� prim�ria ni ÒboÓ des dÕun punt de vista de salut p�blica. ÒTamb� correm el risc de

deixar enrere moltes coses que s�n tant o m�s impor tants, com la recuperaci� de diagn�stics. Hem de canviar

lÕestrat�gia. El virus ha canviatÓ i la nova subvariant sÕhaur� de Òmonitorar, com totÓ.

El canvi de gesti� que va anunciar fa uns dies, en el sentit de ÒgripalitzarÓ la gesti� de la covid, va en la l�nia de la

que sÕadoptar� a lÕestat espanyol i a Europa. ÒTots anirem en aquesta direcci�. La situaci� actual �s diferent a la

de fa un any. Seguir abordant la pand�mia de la mateixa manera t� poc sentitÓ, va insistir el conseller. La majoria

de persones ja tenen algun tipus dÕimmunitat, ja sigui perqu� estan vacunades o perqu� sÕhan infectat. De cara a

la primavera, sempre i quan els casos segueixin sent lleus en la seva majoria, lÕestrat�gia de Salut passa per fer

estimacions de les incid�ncies a par tir dÕun model sentinella i deixar de comptar els contagis un a un. Tamb� es

podrien f lexibilitzar els a�llaments quan els s�mptomes siguin lleus: ÒFarem el que sempre hav�em recomanat:

prendre antipir�tics; hidratar-se; no anar a lÕescola o a la feina i a�llar-se a casa, segurament no dÕuna manera tan

estrictaÓ, segons Argimon. En aquesta nova fase es vol fer un seguiment ÒexhaustiuÓ dels pacients greus.

Ahir va baixar la velocitat de transmissi� per sota de lÕ1 per primer cop en setmanes, i va quedar em 0,96.

Creixen, per�, el nombre de persones ingressades als hospitals catalans, que s�n 2.942, 86 m�s que dissabte.

Segons va explicar lÕinvestigador del grup BIOCOMSC Enric çlvarez a Catalunya R�dio es constata una

Òtend�ncia clara a la baixaÓ. çlvarez va augurar una primavera sense problemes als hospitals. Pel que fa a

lÕatenci� prim�ria, va recon�ixer que sempre �s una inc�gnita, perqu� una nova subvariant pot mantenir els

casos elevats. ÒPer� les probabilitats dÕuna situaci� molt dolenta als hospitals s�n molt baixesÓ, va af irmar.
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